
 

 

Z á p i s 

ze 36. zasedání Akademické rady AV ČR, konaného dne 4. září 2007 

 

 

 
Zasedání Akademické rady AV ČR zahájil a řídil předseda AV ČR V. Pačes.  

 

I. Ověření zápisu ze 35. zasedání Akademické rady AV ČR dne 10. čer-
vence 2007 

Zápis byl ověřen s tím, že informace v bodu II/b zní: 

„b)  J. Rákosník informoval o prvním zasedání pracovního týmu MŠMT zaměře-
ného na některé aspekty týkající se Operačního programu Výzkum a vývoj 
pro inovace; předpokládá se, že se uskuteční další screening návrhů tzv. 
velkých projektů a vzhledem k omezeným možnostem financování provozu 
nových infrastruktur by finanční prostředky z tohoto programu měly být 
ve větší míře využity na rekonstrukce objektů pro VaV.“ 

 

II. Informace o závěrech předsednictva Akademické rady a o aktuálních 
otázkách AV ČR  

a) V. Pačes informoval o některých jednáních týkajících se Bílé knihy terciární-
ho vzdělávání. 

b) J. Hrušák informoval o konání World Science Forum ve dnech 8.-10. listopa-
du 2007 v Budapešti, kterého se za AV ČR zúčastní s J. Sykou.  

c) V. Pačes informoval o konferenci „The Advancement of Science and the Di-
lemma of Dual Use: Why We Can´t Afford to Fail“ pořádané Polskou akade-
mií věd ve Varšavě ve dnech 9.-10. listopadu 2007, které se za AV ČR zú-
častní P. Ráb a případný další reprezentant AV ČR. 

d) V. Nekvasil informoval o hlavních problematikách projednávaných během 
letních měsíců předsednictvem Rady pro výzkum a vývoj. Šlo především 
o stav přípravy návrhu reformy systému VaV, o operační programy Struktu-
rálních fondů týkající se oblasti VaV, o přípravu metodiky hodnocení VaV 
v roce 2007, o přípravu novely zákona č. 130/2002 Sb. a o složení pracovní 
komise pro hodnocení VaV a jeho výsledků. 

e) Na základě upozornění na některé problémy systému financování VaV ze 
strukturálních fondů bylo dohodnuto, že J. Syka připraví diskusní materiál 
k této problematice. 
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f) R. Vlček informoval o průběhu jednání a dalším postupu ve věci možného 
získání budovy Hybernská 11. 

Akademická rada bere se souhlasem na vědomí závěry 29. zasedání před-
sednictva AR ze dne 28. srpna 2007 a další přednesené informace. 

 

III. Program Týdne vědy a techniky 2007 

Návrh programu uvedl J. Kolbek s tím, že souběžně bude probíhat výstava 
Fascinace světlem a v Českých Budějovicích se přednášky uskuteční přímo 
na středních školách. V diskusi bylo dohodnuto upravit text na straně 10 a 11 
v odstavci „Výukové pomůcky pro technické univerzity a odborné školy“. Současně 
sdělil, že Evropský Týden vědy a techniky 2007 se bude konat ve dnech 26.-30. 
listopadu 2007.  

Akademická rada 

1. souhlasí s programem Týdne vědy a techniky 2007 s připomínkou, 

2. ukládá J. Kolbekovi (odboru mediální komunikace), aby zabezpečil realizaci 
akcí v rámci Týdne vědy a techniky 2007. 

 

IV. Stanovisko AV ČR k Zelené knize - Evropský výzkumný prostor: nové 
perspektivy 

Návrh stanoviska uvedl J. Hrušák s tím, že případné připomínky a náměty 
k materiálu je možno zaslat do 9. září 2007. Stanovisko bude přílohou tohoto zápi-
su a bude poskytnuto Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy ČR, EK a dal-
ším mezinárodním organizacím, kterých je AV ČR členem. 

Akademická rada bere se souhlasem na vědomí stanovisko k Zelené knize 
- Evropský výzkumný prostor: nové perspektivy. 

 

V. Zpráva o průběhu veřejné soutěže o projekty programu „Nanotechno-
logie pro společnost“ s předpokládaným zahájením 1. ledna 2008 

Zprávu uvedl M. Flieger. 

Akademická rada 

1. bere na vědomí informaci o dosavadním průběhu veřejné soutěže o projekty 
programu „Nanotechnologie pro společnost“, 

2. schvaluje přijetí 17 návrhů projektů do veřejné soutěže. 
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VI. Návrh na převzetí záštity nad mezinárodní fyzikální konferencí Fron-
tiers of Quantum and Mesoscopic Thermodynamics 2008 (FQMT08) 

Návrh uvedl P. Vlasák, který informoval, že konference bude zaměřena 
nejen na čistě fyzikální problémy, ale i na některé aspekty biologických systémů. 

Akademická rada doporučuje předsedovi AV ČR, aby převzal záštitu nad 
uvedenou mezinárodní fyzikální konferencí, která se bude konat ve dnech 28. čer-
vence až 2. srpna 2008 v Praze. 

 

VII. Ekonomické záležitosti AV ČR 

J. Rákosník informoval o přípravě rozpočtu AV ČR na rok 2008, o středně-
dobém výhledu a o přípravě stavebních akcí pro rozpočet na příští rok. 

Akademická rada bere na vědomí přednesenou informaci. 

 

VIII. Souhrnná zpráva o implementaci ekonomického informačního systému 
(EIS) v Akademii věd ČR 

Souhrnnou zprávu uvedl J. Rákosník s tím, že informoval o možnostech dal-
šího rozvoje systému. Připomínky je možno zasílat do 7. září 2007. Zpráva bude 
zaslána k informaci ředitelům pracovišť AV ČR. 

Akademická rada bere na vědomí předloženou zprávu. 

 

IX. Návrh Pravidel pro přidělování investičních prostředků na přístrojové 
vybavení 

Návrh uvedl J. Rákosník, který vysvětlil, že návrh přináší úpravu některých 
formulací. Harmonogram pro rok 2008 byl navržen tak, že termín pro podávání 
žádostí je o měsíc dříve, takže oponenti budou mít víc času na zpracování posud-
ků. 

Akademická rada 

1. schvaluje pravidla podle předloženého návrhu s upřesněním termínů,  

2. ukládá J. Rákosníkovi, aby o schválených pravidlech informoval hromadným 
dopisem ředitele pracovišť AV ČR. 

X. Personální změny v Ekonomické radě AV ČR 

Návrh změn uvedl J. Rákosník. 
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Akademická rada 

1. uvolňuje z členství v Ekonomické radě AV ČR T. Karlíkovou a děkuje jí 
za vykonanou práci, 

2. jmenuje  

a) J. Jeřábkovou členkou Ekonomické rady AV ČR s hlasem poradním 
s účinností od 1. srpna 2007, 

b) E. Novákovou tajemnicí Ekonomické rady AV ČR s účinností od 1. srpna 
2007. 

 

XI. Návrh na vložení nemovitosti Jilská-Husova do spoluvlastnictví Filoso-
fického ústavu AV ČR, v. v. i., Sociologického ústavu AV ČR, v. v. i., a 
Ústavu dějin umění AV ČR, v. v. i. 

Návrh na vložení nemovitosti uvedl R. Vlček s tím, že správa nemovitosti 
bude vykonávána Střediskem společných činností AV ČR, v. v. i. 

Akademická rada 

1. schvaluje vložení  

a) budovy v části obce Staré Město č. p. 236 na pozemku p. č. 381 
v katastrálním území Staré Město, obec Praha a pozemku p. č. 381 
v katastrálním území Staré Město, obec Praha, vše včetně součástí 
a příslušenství, 

b) budovy v části obce Staré Město č. p. 352 na pozemku p. č. 380/1 
v katastrálním území Staré Město, obec Praha a pozemku p. č. 380/1 
v katastrálním území Staré Město, obec Praha, vše včetně součástí 
a příslušenství, 

c) budovy v části obce Staré Město č. p. 361 na pozemku p. č. 380/2 
v katastrálním území Staré Město, obec Praha a pozemku p. č. 380/2 
v katastrálním území Staré Město, obec Praha, vše včetně součástí 
a příslušenství, 

do spoluvlastnictví Filosofického ústavu AV ČR, v. v. i., Sociologického ústa-
vu AV ČR, v. v. i., a Ústavu dějin umění AV ČR, v. v. i., a to každému 
z ideální 1/3. 

2. ukládá 

a) R. Vlčkovi informovat P. Barana, M. Čermákovou, L. Konečného 
a M. Blatného o záměru Akademické rady vložit majetek 
do spoluvlastnických podílů a vyžádat si předchozí písemný souhlas 
dozorčích rad pracovišť s tímto vkladem, 

b) R. Vlčkovi a D. Vaníčkové zajistit vložení výše uvedených nemovitostí 
do spoluvlastnictví.  
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XII. Návrh na vložení nemovitosti Puškinovo nám. 9 do vlastnictví Etnolo-
gického ústavu AV ČR, v. v. i. 

Návrh uvedl R. Vlček. 

Akademická rada 

1. schvaluje vložení budovy v části obce Bubeneč č. p. 447 na pozemku 
p. č. 804/1 v katastrálním území Bubeneč, obec Praha a pozemku 
p. č. 804/1 v katastrálním území Bubeneč, obec Praha, vše včetně součástí 
a příslušenství, na adrese Puškinovo nám. 9 do vlastnictví Etnologického 
ústavu AV ČR, v. v. i. 

2. ukládá 

a) R. Vlčkovi informovat Z. Uherka o záměru Akademické rady vložit maje-
tek do vlastnictví Etnologického ústavu AV ČR, v. v. i., a vyžádat si před-
chozí písemný souhlas dozorčí rady Etnologického ústavu AV ČR, v. v. i., 
s tímto vkladem, 

b) R. Vlčkovi a D. Vaníčkové zajistit vložení výše uvedené nemovitosti 
do vlastnictví Etnologického ústavu AV ČR, v. v. i. 

 

XIII. Výsledky kontroly hospodaření ve Fyziologickém ústavu AV ČR, v. v. i., 
za rok 2006 a opatření k nápravě zjištěných nedostatků 

Materiál uvedl V. Pačes.  

Akademická rada bere na vědomí předloženou zprávu o výsledcích kontroly 
ve Fyziologickém ústavu AV ČR, v. v. i., a o opatřeních k nápravě zjištěných ne-
dostatků. 

 

XIV. Výsledky kontroly hospodaření v Ústavu přístrojové techniky AV ČR, 
v. v. i., za rok 2006 a opatření k nápravě zjištěných nedostatků 

Materiál uvedl V. Pačes.  

Akademická rada bere na vědomí předloženou zprávu o výsledcích kontroly 
v Ústavu přístrojové techniky AV ČR, v. v. i., a o opatřeních k nápravě zjištěných 
nedostatků. 

 

XV. Návrh na schválení vstupu Střediska společných činností AV ČR, 
v. v. i., do České manažerské asociace 

Návrh byl na doporučení P. Vlasáka vzat z programu jednání Akademické 
rady vzhledem k tomu, že vstup do této instituce je v kompetenci pracoviště AV 
ČR. 
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XVI. Informace o CEJSH (The Central European Journal of Social Science 
and Humanities) 

Informaci uvedl M. Steiner s tím, že projekt v roce 2007 dosahuje výrazně 
lepších výsledků, než v roce předcházejícím. Dále se zaměřil především na jeho 
budoucí záměry a úkoly. V následné diskusi bylo projednáno umístění humanit-
ních a společenských věd v hodnocení OECD podle relativního citačního impaktu. 

Akademická rada 

1. bere předloženou zprávu na vědomí, 

2. doporučuje postupovat podle záměrů vytyčených ve zprávě, 

3. ukládá M. Steinerovi předložit zprávu o účasti AV ČR v projektu CEJSH opět 
na podzim 2008, 

4. ukládá J. Pánkovi zjistit příčiny umístění humanitních a společenských věd 
v hodnocení OECD podle relativního citačního impaktu a o závěrech infor-
movat Akademickou radu. 

 

XVII. Akademický roamingový systém eduroam 

Informaci uvedl M. Tůma s tím, že cílem systému je zajistit pro své uživatele 
roaming mezi lokálními sítěmi, umožňující bezproblémové připojování hostů 
do počítačové sítě hostitelské organizace. Na pořízení nutné technologie přispívá 
Fond Rozvoje sdružení CESNET, z.s.p.o., dvěma třetinami jejich celkových nákla-
dů. V této souvislosti bylo doporučeno projednat na příštím zasedání Komise pro 
informační technologie AV ČR možnosti instalace Wi-fi sítě v budově Národní 3. 

Akademická rada bere na vědomí předloženou informaci. 

 

XVIII. Nakládání s nemovitým majetkem 

Materiál uvedl R. Vlček. V diskusi byla projednána problematika pozemků 
pro výstavbu budovy Geologického ústavu AV ČR, v. v. i. 

Akademická rada 

1. souhlasí 

a) s prodloužením nájemní smlouvy o bezúplatném užívání nebytových 
prostor v Legerově ulici mezi AV ČR a Hasičským záchranným sborem 
hl. m. Prahy, dle předloženého návrhu, 

b) s nájemní smlouvou mezi Ústavem geoniky AV ČR, v. v. i., a společností 
S.M.K., a. s., dle předloženého návrhu,  

c) s koupí pozemku v k. ú. Lysolaje pro výstavbu nové budovy Geologické-
ho ústavu AV ČR, v. v. i., dle předloženého návrhu,  
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2. ukládá R. Vlčkovi informovat R. Blahetu, ředitele Ústavu geoniky AV ČR, 
v. v. i., a V. Cílka, ředitele Geologického ústavu AV ČR, v. v. i., o přijatých 
rozhodnutích, 

3. pověřuje R. Vlčka 

a) aby smlouvu dle bodu 1b usnesení jménem Akademické rady potvrdil, 

b) připravit po uzavření smlouvy dle bodu 1c usnesení schvalovací doložku 
zřizovatele ve smyslu zák. 341/2005 Sb.  

 

XIX. Koncepce rozvoje areálu Mazanka 

Zprávu uvedli J. Malý a J. Škoda. 

Akademická rada 

1. bere na vědomí zprávu o postupu příprav výstavby Institutu aplikovaných 
věd (IAV), 

2. bere na vědomí zpracovaný generel areálu Mazanka a doporučuje jeho pro-
jednání v areálové radě ředitelů, 

3. souhlasí s pokračováním aktivit na dokončení oplocení areálu a doporučuje 
projednat další postup též v areálové radě ředitelů, 

4. doporučuje zpracovat generely i pro ostatní areály AV ČR. 

 

XX. R ů z n é 

Sdělení a podněty z pracovních agend členů Akademické rady 

Akademická rada 

a) souhlasí s návrhem M. Steinera, aby předseda AV ČR převzal záštitu 
nad prvním pražským seminářem Spolku akademiků Židů (SAŽ), který se 
bude konat dne 8. listopadu 2007 v prostorách Poslanecké sněmovny Par-
lamentu České republiky; 

b) bere na vědomí informaci V. Pačesa o přípravě setkání představitelů AV ČR 
a SAV ve dnech 10.-12. října 2007; 

c) bere na vědomí informaci V. Pačesa o slavnostním otevření Konferenčního 
centra AV ČR – zámek Liblice dne 6. září 2007; 

d) bere na vědomí informaci V. Pačesa o přípravě jednání s primátorem města 
Brna R. Onderkou dne 7. září 2007, týkajícího se problematiky vybudování 
České národní synchrotronové laboratoře, kterého se zúčastní R. Vlček; 

e) bere na vědomí podnět P. Vlasáka týkající se rozdělování prostředků mezi 
oborové rady Grantové agentury AV ČR. Návrh systému rozdělování pro-
středků předloží M. Flieger zasedání Akademické rady; 
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f) bere na vědomí informaci J. Rákosníka o jednáních týkajících se možnosti 
použití některých pojišťovacích produktů pro členy orgánů veřejných vý-
zkumných institucí a o problematice jejich případné odpovědnosti za škodu. 
Z podnětu J. Hrušáka bylo dohodnuto nechat zpracovat právním odborem 
SSČ vyjádření k problematice uzavírání smluv o výkonu funkce se členy or-
gánů veřejných výzkumných institucí, doporučení obsahu těchto smluv 
(např. poskytování odměn a náhrad výdajů spojených s výkonem funkce, 
konkretizace práv a povinností členů těchto orgánů, způsobu řešení škody 
nebo újmy na zdraví vzniklé členu orgánu v souvislosti s výkonem jeho funk-
ce) a zpracování vzoru takovéto smlouvy; 

g) bere na vědomí informaci J. Malého o Českém centru pro mobilitu (ČCM) a 
o projektu „České centrum pro mobilitu v letech 2008-2011“ předkládaném 
Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy ČR do programu EUPRO. 

 
 
 
Zapsal: D. Kozák Schválil: Václav Pačes 
   předseda AV ČR 
 

 

V Praze dne 6. září 2007 

 

 

 

Příloha:  Stanovisko AV ČR k Zelené knize - Evropský výzkumný prostor: nové 
perspektivy 

 


